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REVISTA PRESEI 

 

 

 Alegerile anticipate, blocate în Parlament. Partidele fac concurs de 

propuneri prin care vor să arate cât de mult își doresc un vot democratic 

Alegerile anticipate sunt încă incerte, iar partidele fac concurs de propuneri și 

proiecte de lege prin care vor să arate cât de mult își doresc un vot democratic. 

PSD anunță că nu va participa la ședința de luni pentru votul de învestitură, iar 

liberalii și președintele Klaus Iohannis spun că social-democrații sunt vinovați de 

criza politică. 

În plin blocaj politic, partidele își aruncă vina declanșării crizei și vin cu soluții 

care se bat cap în cap. 

Luni este programată ședința în care Parlamentul ar trebui să voteze Cabinetul 

Orban 2, dar nu e deloc clar dacă vor fi suficienți parlamentari în sală. 

Declanșarea anticipatelor depinde și de felul în care Parlamentul reglementează 

votul. 

Opoziția vrea să respingă și la Cameră ordonanța de urgență pe această temă. 

PSD vine și cu un proiect de lege în care preia din ordonanță dublarea numărului 

de senatori și deputați pentru diaspora si, probabil, și votul pe 3 zile în străinătate. 

Liberalii consideră absurdă ideea PSD, care e criticată și de șeful statului, aflat la 

Bruxelles. 

Tot luni, Curtea Constituțională ar urma să stabilească dacă președintele Iohannis a 

provocat un conflict instituțional când l-a desemnat din nou pe Ludovic Orban 

prim-ministru. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Orban, după anunțul PSD că boicotează votul de învestire: „Avem pregătită 

o soluție” 

Pus în fața amenințării PSD cu amânarea votului de luni din Parlament, Ludovic 

Orban schimbă strategia. Anunță că liberalii au un plan alternativ și pentru această 

variantă. Un plan care ar implica - din nou - Curtea Constituțională. 

„Avem pregătită o soluție pe care o testăm cu mai mulți juriști, constituționaliști 

pentru a pune rânduială în haosul pe care îl generează PSD în Parlament și în 

atitudinea penibilă de boicot față de procedurile constituționale fundamentale”, a 

spus Ludovic Orban. 

Liderii PSD au votat în unanimitate în ședința CEx să boicoteze ședința de plen 

programată luni, în care ar fi trebuit să fie dat votul pentru respingerea Guvernului 

Orban 2. Social democrații au luat decizia motivând că așteaptă hotărârea 

judecătorilor CCR, care trebuie să se pronunțe luni pe sesizarea PSD conform 

căreia propunerea din nou a lui Ludovic Orban ar fi fost făcută neconstituțional. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Începe Prima Casă 2020. Finanțele au transmis joi acordul de distribuire 

pentru 1,98 miliarde lei 

Fondul Național de Garantare a Creditelor pentru IMM-uri (FNGCIMM) a anunțat 

joi lansarea Programului Prima Casă 2020, ca urmare a primirii, din partea 

Ministerului Finanțelor Publice, a acordului de distribuire pentru suma de 1,98 

miliarde lei din plafonul total de 2 miliarde lei, alocat pentru anul 2020. Programul 

Prima Casă 2020 beneficiază de aceleași condiții de garantare din partea statului 

român, în favoarea finanțărilor acordate de către cele 14 bănci participante. 

 

Alocarea plafonului total între finanţatorii participanţi în Programul Prima Casă a 

fost realizată cu aplicarea criteriilor şi procedurii de evaluare a rezultatelor 

activitații de creditare în cadrul programului, desfăşurate de finanţatori în anul 

2019.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/surse-psd-a-decis-sa-impiedice-votul-de-investitura-al-guvernului-orban-2-1262708
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/surse-psd-a-decis-sa-impiedice-votul-de-investitura-al-guvernului-orban-2-1262708
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Astfel, ponderea garanțiilor acordate în anul precedent în favoarea fiecărei bănci în 

totalul garanțiilor acordate din plafonul alocat pentru acordarea de garanții în 

cadrul Programului Prima Casă în anul 2019, a determinat formularea unei 

propuneri de alocare corespunzătoare pentru anul 2020. Se asigură astfel 

implementarea unor criterii cantitative și calitative, menite să optimizeze procesul 

de distribuire a plafonului, pentru a crea conditiile concurențiale necesare accesarii 

intr-o masura cat mai mare a programului de către beneficiari. 

 

”La finalul anului 2019, Programul Prima Casa inregistra peste 260.000 de garanții 

și promisiuni de garantare, acordate pentru achiziționarea sau construcția de 

locuințe, pe întreg teritoriul României. Avem satisfactia de a implementa un 

program guvernamental, care a impactat pozitiv viata foarte multor romani, fie ca 

au fost beneficiari directi ai programului, vanzatori, antreprenori sau profesionisti 

implicati in sectoarele economice conexe. Suntem pregătiți pentru lansarea unei 

noi etape în derularea programului Prima Casa, cu fluxuri de lucru optimizate, 

adaptate nevoilor beneficiarilor și partenerilor nostri, mentinand acelasi 

angajament de a oferi celor care apeleaza la noi, sansa de a-si implini visul, poate 

cel mai drag romanilor, acela de a avea o casa.”, a declarat Dumitru Nancu, 

Director General al FNGCIMM. 

Strategia guvernamentală a Programului Prima Casă are in vedere reducerea 

graduală a intervenției statului în procesul de creditare ipotecară prin garantare, în 

contextul dezvoltării pieței creditului ipotecar și a creșterii accesului populației la 

produsele standard ale băncilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Decretele semnate de Iohannis pentru numirile procurorilor șefi au fost 

publicate în Monitorul Oficial 

Decretele de numire a noilor procurori-șefi: Gabriela Scutea la Parchetul de pe 

lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, Crin-Nicu Bologa la DNA și Elena-

Giorgiana Hosu la DIICOT, au fost publicate, joi seara, în Monitorul Oficial, 

informează Mediafax. 
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Decretele de numire a procurorilor șefi au fost publicate în Monitorul Oficial 

nr.136 din data de 22 februarie 2020. 

 

Președintele Iohannis a semnat, joi, cele trei decrete, a anunțat Administrația 

Prezidențială: 

 

Decret pentru numirea în funcția de procuror general al Parchetului de pe lângă 

Înalta Curte de Casație și Justiție a doamnei Gabriela Scutea, pe o perioadă de 3 

ani; 

Decret pentru numirea în funcția de procuror șef al Direcției Naționale 

Anticorupție a domnului Crin-Nicu Bologa, pe o perioadă de 3 ani; 

 

Decret pentru numirea în funcția de procuror șef al Direcției de Investigare a 

Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și Terorism a doamnei Elena-Giorgiana 

Hosu, pe o perioadă de 3 ani. 

 

Șeful statului a decis să-i numească pe cei trei, deși, procuroarele Gabriela Scutea 

şi Giorgiana Hosu au primit aviz negativ de la Consiliului Superior al 

Magistraturii. 

 

Crin Bologa a fost singurul care a fost avizat pozitiv. Avizele Consiliul sunt 

consultative. 

 

Iohannis a spus, joi, la Bruxelles, că selecția celor trei procurori-șefi, numiți prin 

decrete prezidențiale, a fost bine organizată, transparentă și corect făcută. 

 

„Trei candidați pe care îi consider foarte buni”, a spus Iohannis, care a admis că a 

ținut cont și de avizul CSM. 

 

„Trei candidați care mi-au fost propuși de ministrul Justiției după un proces de 

selecție foarte bine organizat, foarte transparent, foarte corect făcut. Numărul 

foarte mare de candidați care s-au înscris la acele interviuri ne arată că a fost o 

competiție deschisă.  
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După ce propunerile ministrului au fost concretizate, ele au fost trimise la CSM, 

care a avut păreri ușor diferite. Avizul CSM mi s-a părut parțial destul de 

superficial, am considerat corecte propunerile făcute de ministrul Justiției. Foarte 

important de subliniat: că s-a încheiat interimatul la marile parchete, se ajunsese 

deja la o perioadă foarte lungă de interimat, care nu a permis procurorilor să își 

facă treaba așa cum trebuie în toate situațiile”, a spus Klaus Iohannis. 

 

„Pe de altă parte, m-am bucurat că selecția organizată de domnul ministru Predoiu 

a scos la iveală trei candidați pe care îi consider foarte buni. (...) Există o 

recomandare să se țină cont de avize, am ținut cont, mi-am făcut timp, am citit și ce 

mi-a scris domnul ministru, care a venit cu completări și lămuriri, am citit și ce a 

scris CSM”, a mai spus președintele. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 O asociație a procurorilor atacă în contencios administrativ decretele pentru 

numirea Gabrielei Scutea și Giorgianei Hosu la Parchetul General și la 

DIICOT 

O asociație a procurorilor a anunțat joi că va solicita în contencios administrativ 

anularea actelor de numire în funcție pentru procurorul general, Gabriela Scutea, și 

pentru șefa DIICOT, Giorgiana Hosu, în condițiile în care acestea au primit aviz 

negativ de la Secția pentru Procurori a CSM. 

 

„Fidelă principiilor care ghidează activitatea magistraților și susținând 

obligativitatea respectării de către Statul Român a recomandărilor MCV, Asociația 

„Inițiativa pentru Justiție” a hotărât să promoveze acțiune la instanța de contencios 

administrativ, cu solicitarea de anulare a actelor de numire în funcțiile de procuror 

general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție și procuror-șef 

al Direcției de Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și Terorism, 

cu nesocotirea avizelor negative emise de Consiliul Superior al Magistraturii”, 

precizează asociația, într-un comunicat remis HotNews.ro. 
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Anunțul vine după ce președintele Klaus Iohannis a semnat decretele pentru 

numirea în funcții a noilor șefi la Parchetul General, DNA și DIICOT, în condițiile 

în care Secția pentru procurori a CSM a dat aviz negativ pentru Gabriela Scutea și 

Giorgiana Hosu. 

 

Asociația Inițiativa pentru Justiție apreciază că aceste numiri au ignorat 

recomandările „repetate ale Comisiei Europene, ale GRECO şi ale Comisiei de la 

Veneția”. 

Asociația contrazice și „informațiile false apărute în spațiul public referitoare la 

pretinsa participare a doamnei procuror Gabriela Scutea la întâlniri cu înalți oficiali 

europeni, cu ocazia protestelor magistraților români de la Bruxelles din 4 aprilie 

2019, proteste generate de modificările aduse legilor justiției”. „Asociația 

„Inițiativa pentru Justiție” precizează că la întâlnirea cu dl Frans Timmermans, 

comisar european, dna procuror Gabriela Scutea nu a participat, iar pretinsa 

întâlnire cu dl Antonio Tajani, parlamentar european, nu a avut loc”, se mai arată 

în comunicatul semnat de procurorii Sorin Marian Lia și Bogdan Pîrlog, 

copreședinți ai asociației. 

Secţia pentru procurori a CSM a acordat, săptămâna trecută, avize negative pentru 

Gabriela Scutea - propusă pentru funcţia de procuror general şi pentru Giorgiana 

Elena Hosu - propusă la şefia DIICOT. Aviz pozitiv din partea CSM a primit doar 

Crin Nicu Bologa, propus la conducerea DNA. 

Consiliul Superior al Magistraturii a publicat și argumentele pentru avizele 

acordate celor trei procurori propuşi pentru şefia parchetelor. 

CONSULTĂ AICI DOCUMENTELE 

În ceea ce o privește pe Giorgiana Hosu, propusă pentru conducerea DIICOT, 

procurorii din CSM spun că aceasta a demonstrat o lipsă a capacității de analiză 

retrospectivă, de învățare din experiențele trecute și superficialitate în asumarea 

nevoii unei viziuni viitoare concrete, de gestionare a unor situații de criză, inerente 

în activitate. 

În ceea ce o privește pe Gabriela Scutea, procurorii din CSM afirmă că aceasta nu 

a identificat principalele probleme din Ministerul Public. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23673618-iohannis-accepta-propunerile-lui-predoi-numeste-sefia-parchetelor-gabriela-scutea-giorgiana-hosu-crin-bologa.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23673618-iohannis-accepta-propunerile-lui-predoi-numeste-sefia-parchetelor-gabriela-scutea-giorgiana-hosu-crin-bologa.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23673618-iohannis-accepta-propunerile-lui-predoi-numeste-sefia-parchetelor-gabriela-scutea-giorgiana-hosu-crin-bologa.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23673618-iohannis-accepta-propunerile-lui-predoi-numeste-sefia-parchetelor-gabriela-scutea-giorgiana-hosu-crin-bologa.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23664056-cum-motiveaza-csm-avizul-negativ-pentru-giorgiana-hosu-propusa-sefia-diicot-este-superficiala-nu-are-capacitate-asumare-raspunderii-despre-scutea-isi-concentreaza-atentia-cauze-complexitate-mica.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23664056-cum-motiveaza-csm-avizul-negativ-pentru-giorgiana-hosu-propusa-sefia-diicot-este-superficiala-nu-are-capacitate-asumare-raspunderii-despre-scutea-isi-concentreaza-atentia-cauze-complexitate-mica.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23664056-cum-motiveaza-csm-avizul-negativ-pentru-giorgiana-hosu-propusa-sefia-diicot-este-superficiala-nu-are-capacitate-asumare-raspunderii-despre-scutea-isi-concentreaza-atentia-cauze-complexitate-mica.htm
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Ministrul propus al Justiţiei, Cătălin Predoiu, spunea marți, întrebat despre 

posibilitatea retragerii propunerilor pentru şefia Parchetului General şi DIICOT, 

după ce Consiliul Superior al Magistraturii le-a avizat negativ, că el crede în 

procurorii pe care i-a propus și că îi va apăra. "Eu cred în procurorii pe care i-am 

propus şi o să îi apăr după ce se închide procedura, indiferent cum se va închide 

procedura. O să spun şi eu atunci câteva puncte de vedere, inclusiv cu privire la 

acest aviz (al CSM - n.r.), dar nu o fac acum pentru că respect Consiliul, respect 

procedura, aştept să decidă domnul preşedinte", a susținut Cătălin Predoiu. 

După ce procurorii din CSM au avizat negativ numirea Gabrielei Scutea și a 

Giorgianei Hosu, a fost lansată o campanie de presă împotriva acestora și a lui 

Horațiu Radu, procurorul șef adjunct al procurorului general, campanie pornită de 

la Gândul și preluată și de Antena 3, în emisiunile lui Mihai Gâdea. 

De asemenea, procurorii CSM Nicolae Solomon și Florian Deac au fost citați la 

audieri în calitate de martor la Secția pentru anchetarea magistraților condusă de 

Adina Florea. 

Secția pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a reacționat spunând 

că citarea procurorilor CSM Nicolae Solomon și Florin Deac la secția de anchetare 

a magistraților reprezintă un factor de presiune şi de decredibilizare instituțională, 

în contextul derulării procedurii de avizare parțial negativă a propunerilor 

ministrului Justiției de ocupare a funcțiilor de conducere la marile 

parchete. Procurorii din CSM au acuzat o campanie media îndreptată împotriva 

membrilor Secției și au anunțat că vor sesiza Comisia Europeană. 

Recomandările din MCV, ignorate 

În ultimul său raport MCV din octombrie 2019, Comisia Europeană nota că 

evoluțiile înregistrate din noiembrie 2018 au confirmat pertinența recomandării 

formulate cu mult timp în urmă în cadrul MCV de a se lua măsuri astfel încât 

"procesul de numire a procurorilor de rang superior să fie mai solid și 

independent".În raportul MCV din 2018 fuseseră exprimate preocupări legate în 

special de procedurile în curs de numire și/sau revocare pentru funcțiile de 

procuror-șef al DNA și de procuror general. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23667563-spune-sectia-speciala-despre-audierea-procurorului-csm-nicolae-solomon.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23667563-spune-sectia-speciala-despre-audierea-procurorului-csm-nicolae-solomon.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23667563-spune-sectia-speciala-despre-audierea-procurorului-csm-nicolae-solomon.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23667563-spune-sectia-speciala-despre-audierea-procurorului-csm-nicolae-solomon.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23667563-spune-sectia-speciala-despre-audierea-procurorului-csm-nicolae-solomon.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23667563-spune-sectia-speciala-despre-audierea-procurorului-csm-nicolae-solomon.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-10-22-23441049-0-raport-progrese-mcv-2019ro.pdf
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În raportul din noiembrie 2018, CE a recomandat: 

 Suspendarea imediată a tuturor procedurilor în curs de numire și revocare a 

procurorilor de rang înalt. 

 Relansarea unui proces de numire a unui procuror-șef al DNA cu experiență 

dovedită în urmărirea penală a infracțiunilor de corupție și cu un mandat clar 

pentru DNA de a continua efectuarea de anchete profesioniste, independente 

și imparțiale în materie de corupție. 

 Respectarea avizelor negative ale Consiliului Superior al Magistraturii 

cu privire la numirea în posturi de conducere a procurorilor sau la 

revocarea procurorilor care ocupă posturi de conducere, până la 

instituirea unui nou cadru legislativ în conformitate cu recomandarea 1 

formulată în ianuarie 2017. 

Aceste critici au fost formulate în contextul în care ministrul Justiției de la acea 

dată Tudorel Toader și-a menținut propunerea de candidat pentru funcția de 

procuror-șef al DNA - Adina Florea - deși aceasta a avut aviz negativ din partea 

CSM. Atunci, Iohannis a respins de două ori numirea Adinei Florea. CE mai arăta 

în raport că Tudorel Toader a continuat, de asemenea, procedura de revocare din 

funcție a procurorului general (Augustin Lazăr), în ciuda avizului negativ al 

Consiliului Superior al Magistraturii. 

Cine sunt cei trei procurori numiți la șefia Parchetului General, DNA și 

DIICOT 

Gabriela Scutea 

Gabriela Scutea (47 de ani) este procuror la Parchetul Curții de Apel Brașov. În 

trecut a ocupat funcțiile de secretar de stat în Ministerul Justiției și de adjunct al 

procurorului șef al DNA Laura Codruța Kovesi. Ea şi-a început activitatea în 1995 

ca procuror stagiar la Parchetul de pe lângă Judecătoria Braşov şi apoi Parchetul de 

pe lângă Judecătoria Rupea. În mandatul lui Tudorel Toader, Scutea a candidat fără 

succes și pentru postul de procuror general și pentru cel de procuror-șef al DNA, 

fiind respinsă de ministrul de atunci al Justiției. 
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Gabriela Scutea a fost, între noiembrie 2006 - mai 2013, adjunct al procurorului 

general, care era atunci Laura Codruţa Kovesi, şi era responsabilă pentru 

activitatea Secţiei judiciare, activitatea de resurse umane şi documentare, ordonator 

principal de credite (delegat), implementarea programelor cu finanţare externă, 

precum şi audit. Ulterior, între mai - august 2013, a fost numită consilier al 

procurorului general de atunci, respectiv Tiberiu Niţu. 

Gabriela Scutea era secretar de stat în Ministerul Justiției în ianuarie 2017, când 

Guvernul Grindeanu a adoptat celebra Ordonanță 13 care modifica Codurile 

penale. O parte a presei a scris că Gabriela Scutea este cea care l-ar fi convins pe 

ministrul Justiției Florin Iordache să accepte un termen de 10 zile pentru intrarea în 

vigoare a OUG 13. HotNews.ro a scris că propunerea privind introducerea unui 

interval de timp în care să între în vigoare OUG 13 ar fi venit inițial de la 

Administrația Națională a Penitenciarelor și de la Alina Barbu, angajat la Direcția 

de Probațiune a Ministerului Justiției. 

"În legătură cu ordonanța 13, acest aspect cu termenul de 10 zile l-am mai 

comentat (…)Toate rezoluțiile mele în dosar sunt consemnate. Eu consider că în 

legătură cu această propunere care a fost susținută de ministrul Iordache, mi-am 

exprimat opiniile de o manieră tehnică și indicându-i domnului ministru că 

România are alte obiective din perspectiva MCV. Cele 10 zile erau necesare pentru 

că dacă s-ar fi pus în aplicare această ordonanță, niște oameni trebuiau să iasă din 

închisoare. Acest lucru nu se face peste noapte pentru că nu se eliberează printr-o 

singură decizie administrativă. Eliberarea ar trebui să se facă printr-o decizie 

judecătorească”, a susținut Scutea pentru mainnews.ro, după ce a fost propusă de 

ministrul Justiției în funcția de procuror general. 

Într-un interviu acordat apoi cotidianului Libertatea, Scutea a fost întrebată care 

este adevărul despre acel amendament, cu precizarea că unele informații arată că 

nu ea ar fi introdus termenul. 

Răspunsul Gabrielei Scutea a fost unul nuanțat: "Discuția asupra necesității 

existenței unui termen de 10 zile a fost purtată și la nivel tehnic, am avut discuții și 

cu domnul ministru Florin Iordache și cu doamna Barbu. Nu vă ascund, din partea 

doamnei Barbu și cu partea tehnică plecase o propunere mult mai amplă de 20 de 

zile și aveam argumentele tehnice necesare.  
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Știți cum e circuitul decizional. La un moment dat, se discută între decidenți. Nu 

pot să comentez care a fost reacția ministrului Iordache față de acest termen sau 

care erau intențiile dumnealui, eu am insistat din poziția de secretar de stat că acest 

termen este necesar ca să se producă tot circuitul eventual de care e nevoie în 

justiție pentru pronunțarea unei hotărâri de contestație la executare". 

Crin Nicu Bologa 

Crin-Nicu Bologa este prim-procuror adjunct al Parchetului Tribunalul Sălaj. Presa 

a scris că are o avere impresionantă, el deținând zece proprietăți: două parcări în 

Cluj-Napoca, un teren în Cluj-Napoca, două terenuri în Zalău, un alt teren în Sălaj, 

un teren agricol în județul Constanța, două apartamente la Cluj-Napoca și o casă la 

Zalău, potrivit Libertatea. 

Giorgiana Hosu 

Giorgiana Hosu a preluat interimar funcția de procuror-șef al DIICOT în octombrie 

2019, după demisia lui Felix Bănilă, în plin scandal legat de cazul Caracal. În 19 

decembrie 2019, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a 

respins propunerile de prelungire a delegărilor procurorilor Georgiana Hosu 

(procuror șef) și Oana Schmidt-Hăineală (procuror şef adjunct) la conducerea 

Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism. 

Anterior, Giorgiana Hosu a fost adjunct al șefului DIICOT, fiind numită în 

octombrie 2018, la propunerea lui Tudorel Toader. Ea era însă în funcție din luna 

august, fiind delegată pentru 6 luni. Hosu a fost adjunct al DIICOT și în perioada 

2013-2015, după ce, anterior a condus vreme de cinci ani Serviciul de combatere a 

macrocriminalităţii economico-financiare al instituției. 

După ce Alina Bica și-a dat demisia în 2015 din funcția de procuror-șef al 

instituției, Giorgiana Hosu a preluat interimatul la șefia instituției. Giorgiana Hosu 

a pierdut, în anul 2015, cursa pentru șefia DIICOT, aceasta fiind câștigată de 

Daniel Horodniceanu. Printre dosarele instrumentate de ea se numără și cel al 

omului de afaceri israelian Sorin Beraru, care a fost cercetat pentru fraudarea cu 

peste 3,5 milioane de dolari a societăţii CICO. 
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După ce a încercat să o mituiască pe Giorgiana Hosu cu jumătate de milion de euro 

pentru a renunţa la anchetă, Sorin Beraru a fost condamnat la șapte ani de 

închisoare. Ea s-a ocupat și de dosarul omului de afaceri Hassan Awdi, condamnat 

la opt ani închisoare în dosarul falimentării CFR Mesagerie și pe cel al lui Omar 

Hayssam, care a primit 24 de ani şi patru luni închisoare în dosarul "Manhattan". 

Dan Hosu, soțul Giorgianei Hosu, a fost reținut de DNA în dosarul privind S.C 

Carpatica Asig S.A, însă judecătorii instanței supreme au respins cererea de 

arestare preventivă, el fiind plasat sub control judiciar. 

La acea vreme, unele voci susțineau că dosarul soțului său ar fi fost unul dintre 

motivele pentru care aceasta a pierdut concursul pentru șefia DIICOT. Dan Hosu, 

în calitate de administrator al unei firme, a fost acuzat de trafic de influenţă, 

instigare la acces ilegal la un sistem informatic, instigare la folosirea de informaţii 

ce nu sunt destinate publicităţii şi dare de mită. DNA l-a trimis în judecată în anul 

2017. 

Adjuncții propuși de ministrul Justiției, Cătălin Predoiu, pentru Parchetul General, 

DNA și DIICOT vor susține la începutul lunii martie interviurile la Consiliul 

Superior al Magistraturii, pentru acordarea avizului. 

Este vorba despre: 

 Bogdan Dimitrie Licu în funcţia de prim adjunct al procurorului general al 

Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 

 Maria Magdalena Militaru în funcţia de adjunct al procurorului general al 

Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 

 Adriana Denisa Cristodor în funcţia de procuror şef Secţie - Secţia urmărire 

penală şi criminalistică din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 

Casaţie şi Justiţie 

 Cătălin Ranco Piţu în funcţia de procuror şef Secţie - Secţia parchetelor 

militare din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 

 Mădălina Scarlat în funcţia de adjunct al procurorului şef al Direcţiei 

Naţionale Anticorupţie 
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 Oana Daniela Pâţu în funcţia de adjunct al procuror şef al Direcţiei de 

Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Magistraţii Curţii de Apel Bucureşti renunţă la protest şi reiau de luni 

activitatea la toate secţiile: Nu înseamnă că judecătorii au abandonat lupta 

Magistraţii Curţii de Apel Bucureşti îşi reiau, de luni, activitatea, la toate secţiile, 

renunţând la protestul declanşat în urma deciziei luate în Parlament privind 

eliminarea pensiilor speciale. Adunarea Generală a judecătorilor Curţii de Apel 

Bucureşti a hotărât joi, cu 102 voturi ''pentru'' şi 58 ''împotrivă'', reluarea activităţii 

de judecată începând cu data de 24 februarie la toate secţiile Curţii, se arată într-un 

comunicat transmis Agerpres. Şedinţele de judecată se vor desfăşura în programul 

obişnuit, fără nicio derogare. 

''Aducem la cunoştinţa publicului faptul că, deşi problemele care au generat 

protestul nostru nu şi-au găsit încă rezolvarea şi că, în condiţiile în care am asistat 

în ultima vreme la o acţiune concertată împotriva corpului profesional al 

magistraţilor din partea celorlalte puteri ale statului, acţiune care lezează statutul şi 

demnitatea profesiei de magistrat, am luat hotărârea de a întrerupe protestul din 

respect pentru justiţiabili, care nu trebuie să aibă de suferit din cauza modului în 

care Legislativul şi Executivul se raportează la magistraţi. (...) Întreruperea 

protestului la acest moment nu înseamnă că judecătorii Curţii de Apel Bucureşti au 

abandonat să lupte pentru statutul lor şi pentru independenţa justiţiei, care sunt, de 

altfel, numai în interesul societăţii, ci înseamnă faptul că îşi respectă profesia şi în 

egală măsură societatea, care nu trebuie să aibă de suferit'', se arată în comunicatul 

Curţii de Apel Bucureşti. 

CAB arată că ''acţiunile şi declaraţiile publice ale ultimelor luni îndreptate 

împotriva corpului profesional al magistraţilor sunt cu atât mai greu de suportat 

pentru magistraţi, în condiţiile în care nu există aceeaşi preocupare din partea 

celorlalte puteri ale statului în a rezolva gravele probleme cu care se confruntă 

sistemul judiciar, legate de subdimensionarea cronică a schemelor de personal şi de 

infrastructură''. 

https://www.agerpres.ro/justitie/2020/02/20/cab-renunta-la-protest-si-reia-de-luni-activitatea-la-toate-sectiile-nu-inseamna-ca-judecatorii-au-abandonat-lupta--452611
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Reprezentanţii Curţii de Apel Bucureşti consideră că atacul împotriva magistraţilor 

este lipsit de orice substanţă şi nu face decât să antagonizeze societatea faţă de 

aceştia, fiind ''o şubrezire fără precedent a independenţei justiţiei''. 

''Vom reacţiona la fel de prompt şi vom atrage atenţia ori de câte ori asemenea 

derapaje vor mai avea loc, independenţa nefiind un drept al magistraţilor, ci o 

obligaţie'', mai arată sursa citată. 

Curtea Constituţională a României urmează să discute, pe 18 martie, sesizările 

Instanţei supreme şi Avocatului Poporului în legătură cu Legea privind abrogarea 

unor prevederi referitoare la pensiile de serviciu. 

Camera Deputaţilor a adoptat, pe 28 ianuarie, proiectul privind eliminarea pensiilor 

speciale. Documentul prevede eliminarea pensiilor speciale, cu excepţia celor ale 

militarilor şi poliţiştilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Autoritatea pentru Digitalizarea României funcționează și va fi depozitar al 

codului-sursă pentru aplicațiile IT dezvoltate, la cerere, pentru administrația 

publică centrală 

Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR), despre care unii au atenționat că 

ar putea fi doar un chihuahua, iar alții au susținut că va fi un tigru, tocmai a început 

să funcționeze, după ce Hotărârea de Guvern privind organizarea și funcționarea 

acesteia a fost publicată în data de 13 februarie 2020 în Monitorul Oficial. Noua 

autoritate, creată de Guvernarea PNL, va gestiona sistemele IT de servcii publice 

electronice și fonduri UE de miliarde de euro pentru proiectele de digitalizare ale 

administrației publice. 

 

Anunțul a fost făcut indirect de către Agenția Națională pentru Achiziții 

Publice (ANAP), în explicațiile transmise HotNews.ro cu privire la lipsa 

avizelor de la Consiliul Suprem de Apărare al Țării (CSAT), Consiliul Superior al 

Magistraturii (CSM) și Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) la 

Ordonanța de urgență care va permite instituțiilor civile să facă achiziții IT în 

regim militar. 

http://stiri.tvr.ro/ccr-discuta-sesizarile-referitoare-la-legea-privind-abrogarea-pensiilor-de-serviciu-pe-18-martie_855750.html#view
http://stiri.tvr.ro/ccr-discuta-sesizarile-referitoare-la-legea-privind-abrogarea-pensiilor-de-serviciu-pe-18-martie_855750.html#view
http://stiri.tvr.ro/ccr-discuta-sesizarile-referitoare-la-legea-privind-abrogarea-pensiilor-de-serviciu-pe-18-martie_855750.html#view
http://stiri.tvr.ro/parlamentul-a-eliminat-pensiile-speciale-pentru-mai-multe-categorii--exceptie-fac-militarii-si-politistii_855637.html#view
http://stiri.tvr.ro/parlamentul-a-eliminat-pensiile-speciale-pentru-mai-multe-categorii--exceptie-fac-militarii-si-politistii_855637.html#view
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23584308-val-critici-proiectul-pnl-privind-autoritatea-pentru-digitalizarea-romaniei-dubleaza-atributiile-altor-institutii-arata-39-chihuahua-care-scrie-killer-39.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23607405-exclusiv-guvernul-emis-inca-ordonanta-urgenta-pentru-operationaliza-autoritatea-pentru-digitalizarea-romaniei-tigru-nu-chihuahua-spune-deputatul-liberal-pavel-popescu.htm
https://lege5.ro/Gratuit/gm3dcmrxgi2q/hotararea-nr-89-2020-privind-organizarea-si-functionarea-autoritatii-pentru-digitalizarea-romaniei
https://lege5.ro/Gratuit/gm3dcmrxgi2q/hotararea-nr-89-2020-privind-organizarea-si-functionarea-autoritatii-pentru-digitalizarea-romaniei
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
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"Vă aducem la cunoștință că Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR), 

Consiliul Suprem de Apărare al Țării (CSAT) și Consiliul Superior al 

Magistraturii (CSM) nu s-au aflat printre instituțiile avizatoare ale proiectului de 

act normativ menționat mai sus. 

 

Motivul pentru care nu a fost solicitat un aviz din partea ADR a fost determinat 

de lipsa unui act normativ de organizare și funcționare al instituției. Menționăm 

că Hotărârea de Guvern nr. 89/2020 privind organizarea şi funcţionarea 

Autorităţii pentru Digitalizarea României a fost publicată în Monitorul Oficial nr. 

113 din data de 13.02.2020.", preciza în data de 17 februarie 2020 ANAP. 

 Pentru detalii citește: Ordonanța care permite instituțiilor civile să facă 

achiziții IT în regim militar: Observațiile Ministerului Justiției privind 

nevoia unor avize de la CSAT și CSM nu au fost luate în considerare 

 

Ce atribuții de raportare va avea ADR: Autoritatea trebuie să prezinte 

trimestrial evoluția digitalizării 

 

Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) funcționează ca structură cu 

personalitate juridică în cadrul aparatului de lucru al Guvernului și în coordonarea 

prim-ministrului, având rolul de a realiza și coordona implementarea strategiilor și 

a politicilor publice în domeniul transformării digitale și societății informaționale. 

 

Numărul maxim de posturi este 216, exclusiv demnitarii și posturile aferente 

cabinetelor demnitarilor. Numărul este semnificativ peste prevederile inițiale ale 

actului dezbătut public, când autoritatea a fost asemuită cu 'un chihuahua pe care 

scrie killer', pentru că nu este ordonator de credite și ar fi avut câțiva zeci de 

angajați cu o salarizare neadecvată. 

 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23584308-val-critici-proiectul-pnl-privind-autoritatea-pentru-digitalizarea-romaniei-dubleaza-atributiile-altor-institutii-arata-39-chihuahua-care-scrie-killer-39.htm
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Autoritatea va avea câteva obligații de raportare de interes public, precum: 

 

1. realizează, publică și actualizează anual, în colaborare cu Secretariatul General 

al Guvernului, Catalogul serviciilor publice, instrument pentru monitorizarea 

progresului transformării digitale a administrației publice și pentru informarea 

deciziilor strategice ale Guvernului României în materie de transformare digitală; 

2. întocmește raportul periodic pentru transformarea digitală a României, denumit 

în continuare raportul digitalizării, în următoarele condiții: 

 (i) raportul digitalizării se întocmește trimestrial; 

 (ii) raportul digitalizării se înaintează spre aprobare prim- ministrului, cu 

avizul Secretariatului General al Guvernului; 

 (iii) președintele ADR prezintă raportul digitalizării în cadrul unei ședințe de 

Guvern, la nu mai mult de 10 zile calendaristice de la aprobarea de către 

prim-ministru; 

 (iv) raportul digitalizării conține, cel puțin, următoarele informații despre 

perioada vizată: sumarul activității ADR; progresul înregistrat în 

implementarea strategiilor naționale pentru transformare digitală și societate 

informațională; progresul înregistrat în implementarea strategiilor sectoriale 

pentru transformare digitală; analiza oportunităților și amenințărilor în ceea 

ce privește desfășurarea procesului de transformare digitală; gradul de 

conformare al instituțiilor publice cu prevederile legale din domeniul de 

competență al ADR; 

 (v) raportul digitalizării se publică pe site-ul web al ADR, într-o secțiune 

dedicată; 

 

Ce sisteme IT va gestiona și va dezvolta ADR: Unele sisteme IT sunt încă în 

stadiul de proiect dar costă zeci de milioane de euro 

 

HG-ul menționează că noua autoritate dezvoltă și operează următoarele sisteme 

informatice, accesibile la adrese de internet aprobate prin decizii ale președintelui 

ADR, asigurând din punct de vedere tehnic și procedural funcționarea: 
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 (i) sistemului e-guvernare și cadrului de interoperabilitate cu SEN din cadrul 

Sistemului electronic național - SEN; 

 (ii) sistemului "Sistemul Național Electronic de Plată Online a Taxelor și 

Impozitelor" - SNEP din cadrul Sistemului electronic național; 

 (iii) sistemului electronic de achiziții publice din cadrul Sistemului 

electronic național; 

 (iv) sistemelor informatice pentru atribuirea electronică a autorizațiilor de 

transport internațional rutier de marfă și pentru atribuirea electronică a 

traseelor naționale din programele de transport prin serviciile regulate 

județene și interjudețene - portalul SAET; 

 (v) sistemului "Punctul de contact unic electronic" - PCUe; 

 (vi) cloud-ului guvernamental; 

 (vii) altor sisteme informatice de utilitate publică desemnate în condițiile 

legii; 

 

ADR va asigura securitatea sistemelor informatice operate, inclusiv în ceea ce 

privește protecția datelor care se află în procesare sau stocare în cadrul acestor 

sisteme, în cooperare cu instituțiile cu atribuții în domeniul securității cibernetice, 

în condițiile legii. 

 

O prevedere importantă este că ADR - "este depozitar al codului-sursă pentru 

aplicațiile informatice dezvoltate, la cerere, pentru administrația publică centrală, 

pentru care preia, pe bază de protocol, drepturile patrimoniale de autor și pe care 

îl poate extinde, modifica, adapta și reutiliza conform nevoilor instituțiilor 

administrației publice centrale." 

 

ADR va fi finanțată din venituri proprii și subvenții acordate de la bugetul de 

stat prin bugetul Secretariatului General al Guvernului. 
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În actul normativ se mai precizează că în termen de cel mult 30 de zile de la data 

intrării în vigoare a prezentei hotărâri, ADR preia, pe bază de protocol de predare-

preluare, toate drepturile și obligațiile Agenției pentru Agenda Digitală a României 

(AADR), precum și cele ale Ministerului Comunicațiilor și Societății 

Informaționale, prin Ministerul Transporturilor, Infrastructurii și Comunicațiilor, 

aferente domeniului tehnologiei informației, societății informaționale și 

interoperabilității, inclusiv litigiile, personalul, disponibilul bănesc și bunurile 

mobile și imobile aflate în administrarea sau, respectiv, proprietatea acestora. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Monica Anisie susţine necesitatea unui schimb de bune practici între statele 

UE în privinţa mobilităţii studenţilor 

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, a susţinut că este necesar un schimb 

permanent de informaţii şi bune practici între statele membre UE în ceea ce 

priveşte mobilitatea elevilor, studenţilor şi a forţei de muncă şi a afirmat că 

iniţiativa privind constituirea reţelelor de universităţi europene creează premise 

pentru o "mobilitate echilibrată şi cooperare consolidată". 

 

"Considerăm că este necesar un schimb permanent de informaţii şi bune practici 

între statele membre în ceea ce priveşte mobilitatea elevilor, studenţilor şi a forţei 

de muncă. Începând cu anul 2016 finanţăm proiecte de mobilitate pentru tineri 

cercetători din diaspora, cu scopul de a facilita schimburile de experienţă şi 

expertiză ce au la bază competenţe dobândite de tinerii cercetători români aflaţi în 

diaspora şi cei din ţară, în vederea consolidării cooperării dintre aceştia", a declarat 

joi Monica Anisie, la reuniunea Consiliului Educaţie, Tineret, Cultură şi Sport, 

organizată la Bruxelles de preşedinţia croată a Consiliului Uniunii Europene, 

potrivit unui comunicat de presă. 

 

În intervenţia sa, ministrul român a subliniat că mobilitatea este un element esenţial 

al liberei circulaţii şi al cooperării europene, însă experienţele statelor membre sunt 

diferite. 
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Conform sursei citate, în cadrul reuniunii a fost adoptată Rezoluţia Consiliului 

privind educaţia şi formarea profesională în Semestrul European.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Raportul Evaluării Naționale la clasa a II-a. Aproximativ 40% dintre elevii 

de clasa a II-a nu știu să scrie corect textul cerut 

Aproximativ 60% dintre elevii de clasa a II-a care au participat anul 

trecut Evaluarea Naţională reușesc să scrie corect textul cerut, în timp ce aproape 

70% dintre aceştia redactează un bilet respectând convențiile de bază, arată 

Raportul naţional privind Evaluarea competenţelor fundamentale la finalul clasei a 

II-a - 2019, publicat pe site-ul Centrului Naţional de Evaluare şi Examinare. 

Aproximativ 70% dintre elevii de clasa a II-a reușesc să scrie un bilet de 

mulțumire, respectând cerințele referitoare la conținut, în timp ce mai puțin de 60% 

reușesc să scrie corect cuvintele și să utilizeze corect semnele de punctuație. 

În cadrul Secțiunii Scris, procentajul elevilor care au demonstrat că au dezvoltate 

competenţele specifice corespunzătoare programei școlară, de a redacta mesaje în 

diverse situaţii de comunicare, s-a îmbunătățit de la 70,25%, în 2018, la 72,46% în 

2019. 

Această îmbunătățire se resimte și în funcție de mediul în care se află unitatea de 

învățământ, din acest punct de vedere, în mediul rural procentajul mediu înregistrat 

fiind de 62,41% în 2019 față de 60,43% în 2018, în timp ce în mediul urban, 

procentajul mediu a crescut de la 77,62% în 2018 la 79,43% în 2019. 

În privința testelor la Secțiunea Matematică, la clasa a doua, raportul arată că: 

75,06% dintre elevii participanți reușesc să utilizeze corect numerele în calculele 

elementare; mai mult, în timp ce 92% dintre aceștia compară corect numerele date, 

68% reușesc să efectueze adunări și scăderi, mintal sau în scris, recurgând la 

numărare și/sau grupare ori de câte ori este necesar, iar 65% efectuează înmulțiri și 

împărțiri în concentrul 0-1000 prin adunări, scăderi repetate; 
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90,04% dintre elevi recunosc și denumesc figurile geometrice date, prin 

evidențierea unor caracteristici simple, specifice formelor geometrice plane și 

corpurilor geometrice identificate în diferite contexte; 

81,25% dintre elevii evaluați știu să calculeze o perioadă de timp necesară 

desfășurării unei activități, prin utilizarea unor unități de măsură pentru 

determinarea și ordonarea duratelor unor evenimente variate 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Gabriela Firea face referendum, pe Facebook, pentru taxa Oxigen 

Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a lansat, joi, pe Facebook, un referendum, prin 

care bucureştenii sunt întrebaţi dacă sunt sau nu de acord cu taxa Oxigen. 

Întrebarea la care locuitorii Capitalei sunt îndemnaţi să răspundă este „Sunteţi de 

acord cu interzicerea circulaţiei maşinilor care poluează în centrul oraşului şi cu 

introducerea vinietei Oxigen pentru restul Bucureştiului?” şi a fost publicată joi de 

Gabriela Firea pe Facebook. 

Răspunsurile sunt aşteptate pe pagina de socializare sau pe e-mail până luni, 24 

februarie. 

„Vă întreb direct, dragi bucureşteni. Sunteţi de acord cu acest proiect? Oxigen 

pentru Bucureşti? Sunteţi de acord să fie interzise în centru maşinile care poluează 

non-euro, euro 1 şi euro 2, iar euro 3 să plătească vinieta, iar în restul oraşului să 

plătească vinieta şi cele care poluează foarte intens? Sau nu sunteţi de acord. Ar fi 

păcat să pierdem acest moment şi să nu aflu direct opinia dumneavoastră”, a spus 

Gabriela Firea. 

De la 1 martie, maşinile sub Euro 4 vor plăti vinieta Oxigen, iar maşinile sub Euro 

3 nu vor mai avea acces în centrul oraşului. Autoturismele Euro 4 vor plăti vinieta 

din 2021. 

Mai mult, potrivit unui amendament al acestui proiect, maşinile non-euro, Euro 1 şi 

Euro 2, nu vor mai avea voie deloc în Bucureşti de la 1 ianuarie 2022, iar pentru 

cele Euro 3 restricţia este valabilă din anul 2024.  
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Potrivit aceluiasi amendament, sunt exceptate de la plata vinietei scuterele si 

motocicletele, dar si autovehiculele cu norma de poluare Euro 3 care funcţionează 

cu GNL, GNC şi GPL. 

Tarifele variază în funcţie de gradul de poluare al maşinii, de la 500 de lei la 1.900 

de lei pe an. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 "Românii plantează o pădure cât o ţară". Ministerul Mediului începe o 

campanie de împădurire 

"Românii plantează o pădure cât o ţară" este titlul celei mai mari campanii de 

împădurire la nivel naţional anunţate de Ministerul Mediului. Numai în această 

primăvară vor fi împădurite peste 11.000 de hectare. În ultimii ani, în România, s-

au tăiat ilegal milioane de metri cubi de lemn. Pentru că nu am stopat 

fenomenul, Comisia Europeană a declanşat procedura de infringement în cazul 

României. 

Aproape 100.000 de hectare de păduri de stat administrate de Romsilva au fost 

afectate la începutul acestei luni de fenomene meteo extreme. Au fost distruşi sute 

de mii de arbori. 

Însă, România nu pierde păduri doar pe furtună. Pierde zilnic, de ani, hectare 

întregi de plămâni verzi din cauza hoţilor de lemne. 

Reprezentanţii Ministerului Mediului anunţă pentru această primăvară cea mai 

mare campanie de împădurire desfăşurată la nivel naţional. 

Ambiţia celor de la Ministerul Mediului este ca vreme de aproape două luni, cât 

durează această campanie, în fiecare zi să fie plantaţi o jumătate de milion de 

puieţi. Chiar şi aşa, efectele acestor noi păduri vor putea fi resimţite peste 10 sau 

chiar 20 de ani. 

În cadrul campaniei "Românii plantează o pădure cât o ţară" 11 mii de hectare vor 

prinde viaţă. 

http://stiri.tvr.ro/comisia-europeana-a-activat-procedura-de-infringement-pentru-romaniei-din-cauza-taierilor-ilegale-de-paduri_856302.html#view
http://stiri.tvr.ro/comisia-europeana-a-activat-procedura-de-infringement-pentru-romaniei-din-cauza-taierilor-ilegale-de-paduri_856302.html#view
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Numărul cel mai mare de puieţi va ajunge în judeţele Maramureş, Cluj, Suceava, 

Braşov, Sibiu, Harghita şi Bistriţa. Adică, exact judeţele în care în ultimii ani au 

avut loc defrisări masive. 

Vor fi plantate peste 2.500 de păduri de la zero, iar 7.000 de păduri tinere vor fi 

completate. 

Vor fi începute lucrările la centura verde a municipiului Oradea, dar şi la perdeaua 

de protecţie a autostrăzii A 2. 

În acelaşi timp vor fi împădurite şi terenurile degradate identificate de primarii din 

toată ţara şi puse la dispoziţie în cadrul acestui proiect. 

Până acum, cele mai mari suprafeţe au fost identificate în judeţele Olt, Galaţi, 

Vaslui şi Tulcea. 

Plantările vor începe pe 21 martie şi vor fi făcute cu personal silvic şi voluntari. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Mediului, vești bune pentru cei care au mașini electrice sau vor să 

își cumpere una  

Costel Alexe, a declarat, joi, că Ministerul Mediului vrea să finanțeze o rețea vastă 

de stații de încărcare pentru mașinile electrice și spune că, în acest an, are la 

dispoziție 20 de milioane de euro pentru investiții în acest domeniu, potrivit 

Mediafax. 

Ministrul Mediului, Costel Alexe, a declarat, joi, la conferința „Green Deal 

Romania”, că românii vor folosi mai mult mașinile electrice atunci când va fi 

rezolvată problema staţiilor de încărcare. 

„Avem un acord dat de Comisia Europeană şi putem finanţa inclusiv pe marile 

artere, autostrăzi, atâtea câte avem, şi drumurile naţionale şi abia atunci când vom 

putea, de la Arad la Galaţi sau de la Suceava la Reşiţa să avem staţii de încărcare, 

şi cetăţenii României vor folosi acest mijloc de transport”, a spus Costel Alexe. 
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Potrivit acestuia, României i-au fost alocate 20 de milioane de euro pentru 

investiţii în maşinile electrice. Ministrul Mediului încurajează administraţiile 

publice locale să apeleze la aceste fonduri. 

„Dacă este vorba de staţii de încărcare pentru companii, ele vor fi facilităţi pentru 

angajaţi, dacă vor fi dezvoltate de cei din privat, benzinăriile actuale vor avea o altă 

politică. Pe mine mă interesează ca Ministerul Mediului să finanţeze o reţea cât 

mai vastă cu astfel de staţii de încărcare”, a mai spus Alexe. 

România ar urma să beneficieze de 750 de milioane de euro compensaţie pentru 

eliminarea cărbunelui din mixtul energetic, bani proveniţi din Fondul european 

pentru o tranziţie justă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Garda de Coastă: 16 containere cu gunoaie aduse din Marea Britanie, 

depistate în portul Constanța 

Mai multe containere pline cu gunoaie au fost depistate, joi, de autorități în Portul 

Constanța Sud Agigea. Vaporul pe care au fost găsite deșeurile a venit din Marea 

Britanie, iar în acte gunoaiele figurau ca fiind obiecte de uz casnic second hand, 

informează Mediafax. 

 

În imaginile prezentate de reprezentanții Gărzii de Coastă se observă saci în care 

sunt aruncate la întâmplare castroane, pahare, obiecte electrocasnice sau produse 

din sticlă sparte. 

 

„În data de 20.02.2020, polițiștii de frontieră au efectuat controlul fizic la 16 

containere descărcate de pe o navă, pavilion Olanda, sosită din direcția Marea 

Britanie, în Portul Constanța Sud Agigea. Astfel, s-a constatat că, deși în 

documentele prezentate la autoritatea vamală figurează ca fiind obiecte de uz 

casnic second hand, acestea erau deșeuri inutilizabile”, a informat Garda de 

Coastă. 

Containerele sunt deținute de o societate din București. În această cauză sunt 

cercetați doi cetățeni români, în vârstă de 36 și 33 de ani, și un cetățean britanic, de 

34 de ani, pentru exportul sau importul de deșeuri. 
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Potrivit Gărzii de Coastă, toate obiectele găsite în containere vor fi returnate 

expeditorului. Acțiunea polițișilor de frontieră a avut loc sub coordonarea unui 

procuror din cadrul Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanța și s-a 

desfășurat în cooperare cu lucrători din cadrul OPC, Garda de Mediu, Biroul 

Vamal de Frontieră Constanța Sud Agigea și DSP Constanța. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Federaţia Sindicală Metal cere guvernului României să intre în acţionariatul 

Doosan IMGB ca să salveze compania cu afaceri de 250 mil. lei şi 400 de 

angajaţi 

Doosan IMGB a avut în 2018 o cifră de afaceri de 249 mil. lei şi pierderi de circa 

25 mil. lei. Între 2016 şi 2018 compania a avut afaceri între 208 şi 302 mil. lei şi 

pierderi anuale între 7 şi 31 mil. lei. 

Platforma Doosan IMGB s-a închis începând cu 2020 din cauza constrângerilor 

legate de costurile de producţie şi lipsa comenzilor, potrivit reprezentanţilor 

companiei. Ion Anton, preşedintele Federaţiei Sindicale Metal: Solicităm 

guvernului şi Parlamentului României stoparea procesului de suspendare a 

activităţii de producţie şi respectiv intrarea în acţionariatul companiei în vederea 

salvării locurilor de muncă şi acordarea unui ajutor de stat pentru creşterea 

competitivităţii. 

Federaţia Sindicală Metal, care are peste 100 de sindicate afiliate din mai multe 

ramuri industriale, solicită autorităţilor române să intre în acţionariatul platformei 

IMGB (Întreprinderea de Maşini Grele Bucureşti), deţinută de coreenii de la 

Doosan, şi să acorde companiei un ajutor de stat pentru a ieşi din impas. În anul 

2020, platforma IMGB şi-a încetat activitatea. 

„Solicităm Guvernului şi Parlamentului României să se implice în situaţia Doosan 

IMGB prin: stoparea procesului de suspendare a activităţii de producţie şi respectiv 

intrarea în acţionariatul companiei în vederea salvării locurilor de muncă; 

acordarea de ajutor de stat în vederea asigurării unui nivel de competitivitate 

ridicat al companiei, în special pentru asigurarea activităţii de export;  
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implicarea companiei în licitaţiile organizate de statul român în domeniile de 

activitate cu care compania interacţionează, protejând astfel capacităţile de 

producţie interne”, se arată într-o informare a confederaţiei sindicale. 

Decizia de sistare a operaţiunilor din România vine pe fondul comenzilor scăzute 

şi creşterii costurilor de producţie, potrivit reprezentanţilor companiei, însă 

sindicatele transmit faptul că Doosan IMGB înregistra comenzi în continuare şi că 

decizia de a sista activitatea pare a fi una premeditată, în contextul în care coreenii 

nu au luat măsuri pentru îndreptarea situaţiei financiare. 

„Revolta dar şi nedumerirea salariaţilor este una semnificativă deoarece compania 

înregistra comenzi, beneficiază de echipamente de producţie extrem de complexe 

care sunt capabile să producă piese finite (forjate şi turnate) din oţel carbon şi 

oţeluri înalt aliate între 10 şi 200 tone. Produsele realizate aveau ca destinaţie 

industria navală, petrochimică, hidroenergetică, nucleară sau minieră astfel că 

nevoia acoperită de companie este una diversă şi nu în ultimul rând de maximă 

importanţă pentru economia românească şi pentru mixul economic românesc”, mai 

transmit reprezentanţii angajaţilor din industrie. 

Situaţia este oarecum similară cu ce s-a întâmplat în Franţa la finele anului 2012, 

când ArcelorMittal a decis să închidă două furnale la Florange. În joc erau circa 

600 de angajaţi, iar statul francez s-a implicat, ba chiar l-a ameninţat pe Mittal cu 

naţionalizarea întregii fabrici.  

Guvernul francez a căzut în finala la înţelegere cu Mittal pentru a investi în 

continuare în combinat şi pentru a nu disponibiliza cei 600 de angajaţi. 

În prezent, potrivit datelor publice, Doosan IMGB are circa 400 de angajaţi. În 

anul 1989 unitatea de producţia avea circa 13.000 de angajaţi şi producea inclusiv 

piese pentru industria energiei nucleare. 

Doosan IMGB a avut în 2018 o cifră de afaceri de 249 mil. lei şi pierderi de circa 

25 mil. lei. Între 2016 şi 2018 compania a avut afaceri între 208 şi 302 mil. lei şi 

pierderi anuale între 7 şi 31 mil. lei. 

Potrivit site-ului companiei, Doosan IMGB produce echipamente şi componente 

pentru industria energetică, navală, industria metalurgică. Reţeaua sa de vânzări se 

întinde din Africa, Asia şi America de Nord. 
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Platforma IMGb era considerată unitatea de elită a industriei româneşti din 

perioada comunistă, având la un moment dat 13.000 de angajaţi. În această fabrică 

s-au realizat componentele pentru Reactorul 1 de la Cernavodă. De asemenea, 

uzina a produs şi livrat mai multe mai multe piese complexe precum cilindrii 

pentru laminoarele de la Sidex Galaţi, piese de 150 de tone. 

Platforma IMGB a fost înfiinţată în 1963. A fost preluată în 1998 de  Kvaerner,  un 

concern norvegiano-britanic, care în 2006 a vândut platforma coreenilor de la 

Doosan. Capacitatea maximă de producţie  platformei era de 150.000 de tone 

anual, producţia maximă atinsă fiind de 130.000 de tone în perioada comunistă. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Guvernul PNL întăreşte administraţia locală cu banii din redevenţe 

Guvernul va publica săptămâna viitoare normele metodologice ale unei hotărâri 

prin care 80% din veniturile din redevenţe, pentru resursele de suprafaţă, vor 

rămâne la bugetele locale -  40% la consiliile judeţene şi 40% la bugetele 

consiliilor locale. 

„Ne-am angajat că adoptăm normele metodologice care să permită ca redevenţele 

pentru exploatările de suprafaţă să devină în proporţie de 40% pentru consiliile lo-

cale, 40% pentru consiliile judeţene, sursă de venit la bugetul local. În ce stadiu 

suntem? Săptămâna viitoare vor fi în şedinţa de guvern pentru aprobare“, a anunţat 

joi ministrul interimar al finanţelor, Florin Cîţu, citat de Mediafax. 

Veniturile din redevenţe nu sunt evidenţiate separat în execuţiile bugetului 

consolidat, dar potrivit deputatului liberal Florin Roman, pentru resursele de 

suprafaţă acestea au fost anul trecut de 1,4 mld. lei. 

Din bugetul general consolidat (BGC), bugetele locale sunt cele mai bine finanţate, 

după bugetul de stat. Au avut anul trecut venituri de 83 mld. lei – 26% din BGC. 

Dacă se adaugă aici cele 32 md. lei, banii instituţiilor care se autofinanează parţial 

(şi care sunt în ograda administraţiei locale) ponderea ajunge la peste 35% din 

BGC. 
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Cu atâţia bani pe mână, administraţia locală face jocurile şi în politica la centru, 

având un cuvânt greu de spus mai ales în periadele electorale. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Euro, la un nou maxim istoric în raport cu leul: 4,7834 lei 

Cursul de schimb al monedei naţionale a atins, joi, cel mai ridicat nivel din istorie 

în raport cu moneda euro, fiind cotat de către Banca Naţională a României (BNR) 

la 4,7834 lei/euro, peste maximul anterior de 4,7808, atins în data de 21 noiembrie 

2019. 

Miercuri, euro a fost cotat la 4,7789 lei, în scădere uşoară față de cotația din ziua 

precedentă, de 4,7800 lei. 

Dolarul american a atins şi el un nou nivel record în raport cu moneda națională, 

crescând de la 4,4241 lei, la 4,4307 lei. 

Preţul gramului de aur a stagnat la 229 lei, în timp ce francul elveţian a ajuns la un 

nivel de 4,5 lei, cel mai ridicat din ianuarie 2015 încoace. Maximul istoric pentru 

francul elveţian a fost de 4,5817 lei. 

Analiștii pun evoluţia slabă a leului leului pe seama instabilităţii politice. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Dan Costescu: 'Pentru proiectul de investiţii pe care l - am denumit 'CFR 

renaşte' sperăm să obţinem de la Guvern 250 de milioane de lei' 

Compania CFR Călători are nevoie de 250 de milioane de lei pentru proiectul său 

de investiţii "CFR renaşte", bani care vor ajuta la creşterea parcului rulant cu 100 

de vehicule, aici intrând atât locomotive, cât şi automotoare şi vagoane, a declarat, 

joi, directorul general al companiei, Dan Costescu, potrivit Agerpres. 

El a precizat că, până la sfârşitul anului, şi-a propus creşterea parcului activ la 

peste 1.000 de vagoane, de la 850 în prezent, practic cu 17%. 

https://agerpres.ro/
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"Creşterea parcului activ de la 850 la 1.000 de vagoane spre sfârşitul anului este tot 

o problemă de management. Am vizitat deja dintre reparatorii români cu care avem 

contracte, cu ei am stabilit noi condiţii de lucru. Practic, vom planifica şi sperăm să 

avem undeva la 30 şi ceva de vagoane reparate în fiecare an. Pe de o parte, avem 

întâi ieşirile din parc - acestea ies din parc deoarece ajung la scadenţă, în funcţie de 

tipul de vagon ajung la scadenţă la un moment dat - şi avem anul acesta peste 170 

de vagoane care ne ies din parc pentru scadenţă. Apoi avem intrările - intrările din 

reparaţiile periodice - unde noi ne planificăm undeva între 30 şi 40 de vagoane pe 

lună, ceea ce înseamnă că o să ne ducem - lăsând la o parte lunile pe care le-am 

pierdut, ianuarie, când nu am fost aici - o să avem peste 400 de vagoane pe 

reparaţii periodice, plus vagoanele care trec prin cicluri mai complexe de reparaţii, 

reparaţii de modernizare. Aici, nu vor fi doar reparate, ci vor fi vagoane 

modernizate, care vor arăta ca nişte vagoane noi. Deci, dacă scădem din 170 şi 

ceva de vagoane din 400 obţinem rezultatul pe care l-am propus: obiectivul de 

1000+ vagoane în parc", a explicat Costescu la Târgul de Turism al României. 

New York Mayor Bill de Blasio Endorses Sanders' Presidency 

Şeful CFR Călători a precizat că vagoanele modernizate arată ca noi şi presupun o 

serie de lucrări pentru montarea de toalete ecologice, instalaţii de climatizare, 

prize, coşuri de gunoi, în timp ce vagoanele reparate vor fi la un stadiu decent şi 

"ele vor arăta foarte bine, curate, la momentul expedierii în parcuri". 

"Vom avea două surse pentru a majora acest parc. Una din surse este dată de 

vagoanele care se repară la reparaţiile periodice şi o să facem în jur de 30 - 40 de 

vagoane pe lună. În afară de acestea, vom avea o altă tranşă de vagoane, este vorba 

de investiţii, unde vagoanele nu vor fi doar reparate, ci vor fi reparate cu 

modernizare. Asta înseamnă că vor avea dotări noi, interiorul se va schimba 

complet, va fi unul modern, vom avea scaune noi, prize, toatele ecologice. Din 

păcate, nu avem aşa de mulţi bani la investiţii. Avem o tranşă foarte mică. Vom 

avea undeva la 20 şi ceva de vagoane anul ăsta, dar am pregătit pentru proiectul de 

investiţii pe care l-am denumit 'CFR renaşte' o altă tranşă, unde sperăm să obţinem 

de la Guvern 250 de milioane de lei.  
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Cu aceşti bani - anul acesta sperăm să îi obţinem - putem să obţinem ceea ce ne-am 

propus şi, uitându-mă la modul în care suntem percepuţi în ultimele săptămâni, 

unde s-au văzut nişte lucruri concrete, am speranţa că şi Guvernul va considera că 

se schimbă lucruri şi că acesta va fi unul dintre cele mai bune locuri în care să dea 

aceşti 250 de milioane de lei pentru că se va vedea imediat în vagoane noi, 

modernizate pentru oameni", a subliniat acesta. 

Dan Costescu a adăugat că ar fi foarte mulţumit dacă ar putea primi această sumă 

la prima rectificare bugetară, pentru a creşte parcul cu 100 de vehicule 

modernizate. 

"Era bine dacă am fi avut această sumă, de 250 de milioane de lei, de la începutul 

anului ca să putem să planificăm mai bine, dar este suficient şi dacă îi vom primi la 

rectificarea din vară. Cu această sumă vom putea să avansăm şi să nu întrerupem 

acest program, 'CFR renaşte'. Cu această sumă vom putea creşte cu 100 de 

vehicule - aici intră şi locomotive şi automotoare şi vagoane. Va începe programul 

de la data la care vom avea alocaţi aceşti bani. Deocamdată, ce este acum sigur este 

reparaţia, deci nu acelea modernizate, ci vagoane care vor suplimenta cele 850 de 

vagoane ale parcului care sunt la limita de avarie. Majoritatea sunt vagoane salon, 

cu 60 de locuri", a adăugat el, subliniind că 1000+ este obiectivul de sfârşit de an 

2020. 

Potrivit acestuia, un vagon care se repară costă în principiu peste 100.000 de euro, 

în timp ce un vagon modernizat ajunge la peste un milion de euro, pentru că 

trebuie schimbate toaletele cu unele ecologice, un nou sistem de uşi, se pun 

difuzoare, prize etc. 

Costescu a mai spus că, în ultimele trei săptămâni, compania a "scos" deja 76.000 

de locuri prin reorganizarea şi optimizarea parcului. 

"În afară de aceste suplimentări, din reorganizarea şi optimizarea parcului am scos 

deja în aceste trei săptămâni 76.000 de locuri suplimentare, deci am putut să luăm 

în tren acei oameni care şi-ar fi dorit să meargă şi nu aveau loc - dovedeşte că 

înainte aveam foarte multe locuri în picioare, acum acestea s-au redus, ceea ce 

înseamnă că aproape toţi care au vrut să meargă cu trenurile au putut să urce. 

Trebuie să fim conştienţi că această schimbare de atitudine a noastră s-a văzut 

imediat în schimbarea călătorilor, şi-au schimbat şi ei atitudinea.  
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Vin spre noi. În continuare ei vor fi şi mai mulţi, deci noi vom fi în aceeaşi 

dificultate cu parcul, deşi îl creştem. De asemenea, vom avea probleme pe care 

încercăm să le anticipăm şi să le tratăm cu sărbătorile legale, cu sezonul care 

începe. Vom fi în acest an într-o tensiune continuă. Vom fi tot timpul la limită, dar 

noi ne vom face treaba aşa cum ne-am făcut-o până acum", a susţinut directorul. 

În plus, compania are acum 877 de vagoane, cu 27 de vagoane în plus faţă de 

începutul anului. 

"Faţă de parcul de 850, ieri eram la 877, deci avem deja 27 de vagoane în plus 

concret în parc, ceea ce înseamnă undeva la 3 şi ceva la sută. Sunt parcuri europene 

care cresc cu 5% într-un an, iar noi am făcut 3,7% într-o lună. Sunt vagoane care 

au vârste respectabile, între 30 şi 50 de ani, excepţie fac vagoanele motoare 

(ramele Desiro) care au 15 ani. Ele se iau şi se modernizează. Este singura pârghie, 

întrucât noi nu mai putem să cumpărăm vagoane noi, pentru că acest lucru o poate 

face doar ARF. Singurul lucru pe care pot eu să îl fac fără să depind de alţii este să-

mi reorganizez la sânge programul de reparaţii, ceea ce vom şi face", a arătat 

acesta. 

Potrivit sursei citate, în prezent sunt peste 2.200 de vagoane în parcul inventar, 

doar 850 fiind active, deci undeva puţin peste o treime, ceea ce este foarte puţin. 

De asemenea, din total, după estimări, în jur de 600 de vagoane nu mai pot fi 

utilizate în niciun fel, iar orice modernizare ar însemna o pierdere de bani pentru 

companie şi pentru cetăţean. 

"Ne vom concentra pe cele care pot fi modernizate şi le vom prioritiza pe cele care 

care se adaptează cel mai bine condiţiilor de trafic modern naţional şi 

internaţional", a încheiat şeful companiei. 

CFR Călători are disponibile în trenurile existente în jur de 75.000 de locuri. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Muncitori pakistanezi în grevă, la Galați. Oamenii se plâng că au primit mai 

puțini bani, patronii spun că angajații nu au muncit îndeajuns 

100 de muncitori pakistanezi care lucrează la o firmă de construcții din Galați au 

refuzat astăzi să mai meargă la lucru. Oamenii sunt nemulțumiți pentru că în ultima 

lună au primit mai puțini bani decât este prevăzut în contract. Reprezentanții firmei 

susțin că plățile se fac în funcție de numărul de ore muncite efectiv și că cei care au 

primit mai puțini bani sunt aceia care nu și-au îndeplinit sarcinile asumate. 

Cei 100 de muncitori s-au strâns de dimineață într-un parc din centrul orașului. Ei 

au refuzat să mai meargă la lucru până când șefii firmei de construcții nu le vor da 

banii pe care ei consideră că i-au câștigat. 

Muncitorii au fost aduși în România la mijlocul lunii octombrie 2019. 

Firma de construcții i-a recrutat din Pakistan, iar după ce a efectuat toate 

demersurile legale, i-a adus în România. Aici, au fost cazați în mai multe spații 

care aparțin societății. 

Potrivit contractului, fiecare muncitor primește minimum 500 de euro, dacă 

lucrează 8 ore pe zi. Din acești bani ei trebuie să plătească cazarea în camping și 

mâncarea, la prețuri mai mici decât în oraș. 

Pakistanezii susțin însă că, la plecarea din țară, li s-a spus că masa și cazarea vor fi 

gratuite. 

De cealaltă parte, reprezentanții societății spun că mulți dintre muncitori refuză să 

vină la muncă sau lucrează doar câteva ore pe zi, fără să respecte programul. Din 

acest motiv li se taie din venituri. 

Mai mult, reprezentanții firmei spun că unii dintre ei au devenit agresivi și au fost 

nevoiți să cheme de câteva ori Poliția pentru a-i potoli. 

În plus, unul dintre aceștia a fost dat afară din cauză că a fost prins de trei ori băut 

în timpul programului. 

În cazul în care acest conflict de muncă va lua amploare, un cuvânt important l-ar 

putea avea ITM-ul. 
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În acest moment, firma de construcții, care este cea mai mare din zona de sud-est a 

țării, cu lucrări de amploare în mai multe județe, are câteva sute de angajați aduși 

din afară, printre care srilankezi și pakistanezi. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Noi reguli pentru cei care vor să muncească în UK. Ambasador: Va înceta 

sistemul „hai să mergem până acolo și vedem noi ce-om face” 

Cum funcționează sistemul pe bază de puncte 

Brexitul aduce reguli noi pentru cei care vor să muncească în Marea Britanie. 

Concluzia e că, începând de anul viitor, uşile se închid pentru cei care nu vorbesc 

limba engleză şi nu au o calificare. 

Executivul conservator îi îndeamnă pe angajatori să renunțe la forța de muncă 

ieftină din Europa și să investească în pregătirea personalului existent și în noi 

tehnologii. Ambasadorul României în Marea Britanie a explicat, în exclusivitate 

pentru Digi24, la ce să se aștepte cetățenii români care vor să se mute în Regatul 

Unit. 

Dan Mihalache, ambasadorul României în Marea Britanie: După sfârșitul acestui 

an va fi acest sistem de punctaj, care nu mi se pare foarte complicat. Sigur că el 

va fi mai riguros decât în momentul de față, creând pentru cei care vor să se 

stabilească în Marea Britanie niște obligații - respectiv cunoașterea limbii engleze, 

ideea de a avea un precontract de muncă pe care să-l poți arăta. Va înceta sistemul 

ăsta în care „hai să mergem până acolo și vedem noi ce-om face”. Până la urmă, 

preîntâmpină munca la negru. 

Cum funcționează sistemul pe bază de puncte 

Guvernul de la Londra a dezvăluit noul său plan pe puncte, asemănător celui din 

Australia, miercuri. Prin acest plan, guvernul britanic spune că va prelua controlul 

asupra graniţelor ţării „pentru prima oară în ultimele decenii” şi că va elimina 

„distorsiunile” provocate de libertatea de mişcare din Uniunea Europeană. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/noi-reguli-pentru-cei-care-vor-sa-munceasca-in-uk-ambasador-va-inceta-sistemul-hai-sa-mergem-pana-acolo-si-vedem-noi-ce-om-face-1263514#highlight-1263514-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/constructorii-romani-nu-vor-mai-fi-primiti-in-marea-britanie-granitele-se-vor-inchide-si-pentru-cei-care-nu-vorbesc-engleza-1262521
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Câteva dintre punctele de pe grilă sunt esenţiale, acest lucru înseamnă că dacă ele 

nu sunt îndeplinite, migrantul va fi respins indiferent de punctajul pe care l-a 

obţinut: 

 A primit o ofertă de loc de muncă din partea unui sponsor aprobat (esenţial) 

– 20 de puncte 

 Locul de muncă este la nivelul adecvat de competenţă (esenţial) – 20 de 

puncte 

 Vorbeşte limba engleză la nivelul cerut (esenţial) – 10 puncte 

 Salariu între 20.480-23.039 lire sterline – 0 puncte 

 Salariu între 23.040-25.599 lire sterline – 10 puncte 

 Salariu de 25.600 lire sterline sau mai mult – 20 puncte 

 Loc de muncă într-o ocupaţie cu deficit de forţă de muncă – 20 puncte 

 Studii: Doctorat în domeniu relevant locului de muncă – 10 puncte 

 Studii: Doctorat în domeniu (ştiinţific) relevant locului de muncă – 20 

puncte 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ambasadorul Rusiei la Bucuresti acuza tentative de a falsifica istoria, 

inclusiv din Parlamentul European 

Ambasadorul Rusiei la Bucuresti, Valery Kuzmin, a adus, joi, un omagiu soldatilor 

din tara sa care au murit in Romania in timpul celui de-al Doilea Razboi Mondial, 

subliniind ca gestul lor nu va fi uitat si a facut referiri la "tentative grabite de a 

falsifica istoria Marelui Razboi". 

 

Kuzmin a participat la o ceremonie organizata la Monumentul Ostasului Sovietic 

din Capitala, cu ocazia Zilei Aparatorului Patriei. 
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"Aceasta notiune de aparator al patriei este foarte larga si are o importanta 

deosebita pentru fiecare cetatean din tara noastra. (...) Soldatii au luptat aici nu 

pentru cucerirea acestui pamant, ci pentru eliberarea acestui pamant de ocupatie 

straina", a afirmat diplomatul, potrivit traducerii oficiale. 

 

Diplomatul a adus un omagiu soldatilor rusi morti. "Noi aducem astazi omagiu 

aparatorilor patriei. Nimeni nu este uitat, nimic nu se uita", a spus el. In acest 

context, diplomatul a vorbit despre "tentative de a falsifica istoria". 

 

"Din pacate, astazi vedem mai multe tentative pe arena internationala, as spune 

tentative grabite de a falsifica istoria Marelui Razboi. Aceste persoane incearca sa 

spuna ca cei care au fost agresori sunt egali cu cei care au luptat pentru eliberarea 

popoarelor", a punctat el si a adaugat ca "s-a remarcat prin declaratii de acest fel si 

Parlamentul European". 

 

"Le putem recomanda sa citeasca decizia Tribunalului de la Nurnberg, unde a fost 

scris ca Germania a fost tara care a inceput razboiul, a atacat Polonia, lucru care a 

dus la marele conflict global. 

 

Acest document este tot mai valoros, pentru ca a fost adoptat de persoanele care au 

fost contemporanii acestor evenimente. Acest document a fost adoptat de aliatii din 

Coalitia antihitlerista - SUA, Marea Britanie si Uniunea Sovietica", a afirmat 

Valery Kuzmin. 

 

Totodata, a facut o apreciere privind situatia din prezent. 

 

"Astazi, noi vedem pe arena mondiala mai multe semne care ne demonstreaza 

riscul crescut de aparitie a unor conflicte pe scara globala. Diplomatia tarii noastre 

se opune acestor tendinte primejdioase cu eforturile sale de a crea o alianta globala 

pentru pace", a mai afirmat ambasadorul. 

 

La ceremonie au participat membri ai corpului diplomatic, reprezentanti ai Biroului 

National pentru Cultul Eroilor, Ministerului Apararii al Federatiei Ruse pentru 

activitatea comemorativa si elevii scolii de pe langa Ambasada Federatiei Ruse la 

Bucuresti. 
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Potrivit Ambasadei Rusiei, pe teritoriul Romaniei sunt 175 de cimitire militare ale 

ostasilor din Rusia (sovietici) din timpul celui de-al Doilea Razboi Mondial. In 

total, conform sursei citate, 52.082 de ostasi sovietici au murit in luptele pentru 

eliberarea Romaniei, iar 10.915 au pierit din cauza conditiilor insuportabile de 

detentie si de boala in 12 lagare pentru prizonierii de razboi. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul va lansa o platforma online cu oferte de munca pentru romanii 

din diaspora 

Guvernul lucreaza la o platforma online care va face cunoscute romanilor din 

strainatate ofertele de munca din Romania, a anuntat seful cancelariei prim-

ministrului, Ionel Danca, in deschiderea conferintei "Piata muncii, intre criza si 

reinventare". Platforma va fi lansata, in premiera, in Italia. 

 

Platforma urmareste facilitarea reintoarcerii in tara a romanilor plecati la munca in 

strainatate, pe fondul crizei de munca tot mai accentuate din Romania. 

 

Danca a aratat ca, pe langa stabilirea unui mecanism predictibil, care sa tina cont 

de indicatorii economici, pentru salariul minim, Guvernul si-a asumat si rolul de 

mediator pe piata muncii. 

 

In prezent, exista o cerere de forta de munca pentru circa 140.000 angajati in 

industria hoteliera, de constructii si in alte domenii, a aratat Ionel Danca, ceea ce 

inseamna o oportunitate majora pentru romanii din strainatate care vor sa se 

intoarca. 

 

In acest sens, Guvernul pregateste o serie de actiuni de mediere intre companii si 

angajati, iar una dintre acestea este crearea unei platforme online destinate 

romanilor din diaspora. 
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"Ministerul Muncii si Departamentul pentru Romanii de Pretutindeni lucreaza la o 

platforma online, a carei forma pilot va fi lansata mai intai in Italia, cu sprijinul 

Cofindustria, grupurilor de angajatori, pentru a le face cunoscute romanilor din 

strainatate ofertele de munca din tara", a anuntat Ionel Danca, la evenimentul 

organizat de Profit.ro. 

 

El a subliniat insa ca pentru intoarcerea romanilor in tara este nevoie si de o 

schimbare a paradigmei in care a lucrat pana acum adiministratia publica. 

 

"Reteaua de institutii si oficii publice a fost gandita, dupa aderarea la Uniunea 

Europeana, pentru a-i ajuta pe romani sa isi gaseasca de lucru in afara tarii, practic 

i-am ajutat pe romani sa plece. 

 

Aceasta paradigma trebuie rasturnata si aceleasi institutii, oficii trebuie sa isi 

asume concomitent rolul de a-i ajuta pe romani sa se intoarca in tara", a aratat seful 

cancelariei prim-ministrului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Negocierile pe bugetul european de la Bruxelles: Iohannis s-a întâlnit vineri 

dimineață cu Ursula von der Leyen și Charles Michel 

Preşedintele Klaus Iohannis a avut, vineri dimineaţa, o întâlnire cu preşedintele 

Consiliului European, Charles Michel, şi cu preşedintele Comisiei Europene, 

Ursula von der Leyen, după ce lucrările reuniunii extraordinare a Consiliului 

European pe tema bugetului multianual al UE pentru perioada 2021-2027 au fost 

întrerupte, transmite Agerpres. 

Preşedintele Consiliului European, Charles Michel, a întrerupt, joi seara, summitul 

pentru a avea negocieri bilaterale cu toţi şefii de state sau de guverne prezenţi la 

reuniune în încercarea de a ajunge la un acord cu privire la viitorul buget al UE. 

Lucrările reuniunii extraordinare a Consiliului European urmează să fie reluate 

vineri, preşedintele Consiliului European fiind aşteptat să înainteze liderilor o nouă 

propunere cu privire la bugetul multianual al UE. 
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Summitul extraordinar al Consiliului European a început joi după-amiaza şi a fost 

întrerupt după patru ore de discuţii. 

Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, joi, înainte de reuniunea extraordinară a 

Consiliului European, că doreşte ca România să primească bani suficienţi pentru 

coeziune şi agricultură în viitorul buget multianual al UE şi un buget per total mai 

mare decât cel din perioada anterioară. 

"Este o negociere pe un buget unde fiecare încearcă să-şi maximizeze şansele. 

Ambiţia mea este să primim bani suficienţi pentru coeziune, să primim bani 

suficienţi pentru agricultură şi să avem un buget per total mai mare decât cel din 

perioada bugetară anterioară", a spus Iohannis, înainte de participarea la reuniunea 

extraordinară a Consiliului European, în care se discută cadrul financiar multianual 

al Uniunii Europene pentru perioada 2021 - 2027. 

Şeful statului s-a declarat sceptic cu privire la un acord privind bugetul multianual 

al UE în aceste zile. 

"Îmi permit să fiu sceptic în această privinţă. Şansele de reuşită le evaluez undeva 

la 50-50", a adăugat el. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Raportorul european pentru finanţarea Pactului Ecologic European 

prezintă vineri alocarea resurselor financiare în domeniu 

Biroul Parlamentului European în România organizează, vineri, o conferinţă de 

presă pe tema finanţării măsurilor propuse prin Pactul Ecologic European. 

 

Raportorul Parlamentului European pentru finanţarea Pactului Ecologic European, 

Siegfried Mureşan, va susţine o intervenţie legată de resursele financiare alocate 

măsurilor propuse în cadrul Pactului Ecologic European şi legătura cu noul Cadru 

Financiar Multianual 2021-2027. 
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În cadrul sesiunii extraordinare a Parlamentului European de la Bruxelles din 11 

decembrie 2019, Comisia Europeană a prezentat Pactul Ecologic European, prin 

care se propune transformarea Europei în primul continent neutru din punct de 

vedere climatic până în 2050.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Klaus Iohannis l-a decorat pe Donald Tusk cu Ordinul Național „Steaua 

României” în grad de Mare Cruce 

Președintele Klaus Iohannis l-a decorat, joi, pe președintele Consiliului European, 

Donald Tusk, cu Ordinul Naţional „Steaua României” în grad de Mare Cruce, 

potrivit unui comunicat de presă al Administrației prezidențiale. 

De asemenea, președintele a mai semnat decretul de decorării lui Jeppe Tranholm-

Mikkelsen, secretar general al Consiliului Uniunii Europene, cu Ordinul Naţional 

„Steaua României” în grad de Mare Ofiţer și lui Klaus Welle, secretar general al 

Parlamentului European, cu Ordinul Naţional „Steaua României” în grad de 

Comandor. 

De asemenea, în semn de înaltă apreciere pentru contribuţia importantă avută la 

exercitarea cu succes, de către România, a Preşedinţiei rotative a Consiliului 

Uniunii Europene, Președintele Klaus Iohannis a conferit: 

 Ordinul Naţional „Pentru Merit” în grad de Comandor domnului Jean-Pierre 

(Jim) Cloos, Director General Adjunct al Secretariatului General al 

Consiliului Uniunii Europene; doamnei Christine Roger, Director General 

pentru Justiţie şi Afaceri Interne, Secretariatul General al Consiliului Uniunii 

Europene, și domnului Piotr Serafin, director de cabinet al Preşedintelui 

Consiliului European; 

 Ordinul Naţional „Pentru Merit” în grad de Cavaler doamnei Oana Duţescu, 

Consilier Antici, Secretariatul General al Consiliului Uniunii Europene, și 

doamnei Katrin Eitel, Consilier Mertens, Secretariatul General al Consiliului 

Uniunii Europene. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Avertismentul ambasadorului SUA: Capacitatea oligarhilor cu legături 

politice şi a baronilor de a controla interesele de afaceri trebuie să ia sfârșit 

Capacitatea oligarhilor cu legături politice şi a baronilor de a controla interesele de 

afaceri şi de a limita competiţia pe piaţa liberă trebuie să ia sfârşit, a declarat joi, 

ambasadorul SUA la București, Adrian Zuckerman. 

”Capacitatea oligarhilor cu legături politice şi a baronilor de a controla interesele 

de afaceri şi de a limita competiţia pe piaţa liberă trebuie să ia sfârşit. Comunismul 

a distrus toate ţările care au avut ghinionul de a fi subjugate acestui rău. 

Comunismul nu face nimic pentru a ajuta săracii şi persoanele defavorizate, ci este 

benefic doar câtorva elite din clasa conducătoare. Comunismul creează şi susţine 

un sistem endemic al corupţiei. Acum, revoluţia care a început în urmă cu 30 de 

ani trebuie încheiată cu succes.”, a transmis diplomatul american. 

Diplomatul a spus că este momentul ca România să devină un lider european și 

global și a invocat bunele relații dintre președintele Donald Trump și omologul său 

român, Klaus Iohannis. 

”Preşedintele Trump, poporul american, împreună cu mine şi cu toţi membrii 

ambasadei, ne-am angajat să lucrăm cu preşedintele Iohannis, cu guvernul 

României şi cu dumneavoastră, să facem din acest an Anul Renaşterii României. 

Acum este momentul ca România să devină un lider european şi global în 

domeniul artelor, ştiinţei, finanţelor, sănătăţii, tehnologiei informaţiei, producţiei 

agricole, de energie şi industriei. România este gata să-şi declanşeze adevăratul 

potenţial economic, dar poate face acest lucru doar prin adoptarea unor legi şi 

reguli de bun simţ pentru afaceri şi punând capăt corupţiei endemice. Toate acestea 

vor conduce la beneficii economice enorme şi la prosperitate”, a precizat 

Zuckerman. 

Ambasadorul american susține că privatizarea este necesară, inclusiv pentru că, 

adesea, controlul guvernului asupra firmelor generează corupție. 

”Firmele controlate de guvern nu doar că favorizează practici de business 

ineficiente, împiedică piaţa liberă şi competiţia, dar, mai important, păstrează 

corupţia vie.  
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Doar un mediu de afaceri stabil, predictibil şi complet transparent poate atrage 

investiţiile necesare, care să ducă la dezvoltare şi să promoveze o economie 

concurenţială. Transparenţa în afaceri şi responsabilitatea sunt primordiale. De 

exemplu, România ar beneficia enorm de pe urma vastelor sale resurse naturale, 

dacă legislaţia raţională şi aplicarea legii ar fi respectate. Totuşi, foarte puţine 

resurse naturale sunt exploatate sau extrase eficient şi economic. Corupţia din 

ultimii 30 de ani a făcut ca pădurile să fie exploatate ilegal, distrugând largi 

suprafeţe de pădure virgină şi provocând daune mediului. Un plan eficient şi legal 

de tăiere a pădurilor ar aduce nu numai avantaje economice, dar şi beneficii pentru 

mediu”, a mai arătat Zuckerman. 

O mențiune importantă este legată de Huawei, ambasadorul afirmând că această 

companie este un ”pericol la adresa securității naționale”. 

În același timp, România trebuie să asigure un sistem judiciar și penal de încredere 

și transparent, a reafirmat el. 

”M-am întâlnit cu mulți miniștri ai guvernului. Cu toții au muncit extrem de mult 

pentru a inversa haosul pe care l-au moștenit în noiembrie 2019. (...) Președintele 

Iohannis, premierul Orban și miniștrii săi s-au angajat să reconstruiască un bun 

guvern, să refacă modificările legislative care au slăbit statul de drept, să pună în 

aplicare o legislație nouă pentru a reduce corupția astfel încât să protejeze toți 

românii. Poporul român a îndurat destul. Acum este momentul ca toți românii, nu 

doar elita și cei conectaţi politic, să prospere și să își ridice nivelul de trai”, a mai 

afirmat șeful misiunii diplomatice de la București. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23674571-ambasadorul-sua-huawei-este-pericol-pentru-securitatea-nationala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23674571-ambasadorul-sua-huawei-este-pericol-pentru-securitatea-nationala.htm

